
 

 

31/03/2013 Últim dia exposició 100 anys de basquetbol al MOE. 

26/04/2013 20a Festa ‘Històrics del Bàsquet Català’. 

“1r Fòrum de debat Albert Gasulla...” 
La Sala d’Actes de la Federació 
Catalana de Basquetbol 
(FCBQ) va ser l’escenari 
d’aquest primer fòrum, orga-
nitzat conjuntament per la 
Fundació del Bàsquet Català 
(FBC) i l’Associació Catalana 
d’Entrenadors de Basquetbol 
(ACEB), en memòria d’Albert 

Gasulla, qui fou un dels més grans activistes i impulsors 
del bàsquet català, des de la postguerra fins el moment 
mateix del seu traspàs, el passat 2011. 
El “Fòrum” tindrà celebració anual, i en aquesta primera 
ocasió les entitats organitzadores han volgut que el con-
tingut del mateix, “Present i futur del basquetbol”, respon-
gués a les inquietuds i   conviccions més pregones de 
l’Albert Gasulla, que defensà sempre i continuadament. 
Així, els ponents foren en Ricard Casas, entrenador i for-
mador, Jordi Villacampa, President del CB Joventut de Ba-
dalona i Josep Vives, President del Bàsquet Manresa. 
L’acte s’inicià amb la intervenció del Sr. Lluís Vial, Vice-
president de la Fundació, que presentà els motius de 
l’organització del Fòrum, pensant en la incidència en la 
història recent del bàs-
quet català i el seu des-
envolupament, que tin-
gué l’Albert. A continu-
ació el Sr. Pere Sust, 
Vicepresident de la 
Fundació, glosà la figu-
ra i personalitat de 
l’Albert, la seva continuada i interminable acció tant en els 
continguts del bàsquet com en les persones, jugadors, en-
trenadors, dirigents..., recordant la seva personal relació i 
com fou la determinació de l’Albert la que va incidir en la 
seva pròpia trajectòria personal com a dirigent del bàs-
quet català i espanyol. Seguidament el Sr. Josep Lluís Cor-
tès, Vicepresident de la Fundació i President d’Honor de 
l’ACEB, presentà els ponents i moderà les intervencions i 
el debat. El Sr. Casas exposà les seves reflexions sobre el 
que considera aspectes bàsics a recuperar per tornar a un 
bàsquet més pur, incidint en la necessitat de treballar més 
en el camp, en el joc, en la tècnica, en el saber estar, i nom 
tant en els despatxos i en la gestió. Tornar al bàsquet pro-
per al jugador i l’entrenador, a la relació directa i més pro-
funda entre els protagonistes principals i bàsics, i 
atendre’ls millor. El Sr. Villacampa exposà sobre la dificul-
tat de la formació dels jugadors de la pedrera i com quan 

s’aconsegueix que alguns arribin a un nivell d’elit, els 
clubs formadors no poden 
gaudir del resultat la seva 
tasca. Així mateix analitzà 
les condicions que en una 
entitat formativa com la 
seva, es tenen en compte a 
l’hora de fixar-se i tenir 
especial cura d’un jove, 
condicions com habilitat, 
llestesa, intel·ligència per captar el joc, bona actitud en els 
estudis i lògicament i en l’actualitat, la condició física. El 
Sr. Vives, exposà les seves conviccions sobre les dificultats 
del bàsquet professional avui, diferenciant clarament en-
tre la situació del bàsquet català i el bàsquet espanyol. 
Com les estructures del bàsquet català, la feina dels clubs i 
el suport econòmic d’institucions oficials o particulars, no 
tenen res a veure en el que passa en el bàsquet espanyol, 
pronosticant arribar en pocs temps a una situació límit, 
reclamant pel bàsquet d’elit (ACB) establir una competició 
tancada que impedeixi situacions de clubs, tan desiguals i 
injustes. En el debat, intens, sorgiren intervencions com la 
del Sr.  Fa, President de l’FBC i l’FCBQ, reclamant la neces-
sitat immediata d’establir a Catalunya, una llei de mece-
natge que respongui a les possibilitats de suport als clubs, 
així com una intervenció de més compromís i ajut de les 
institucions. I com avui les dificultat econòmiques de 
clubs i entitats fan que els dirigents hagin de dedicar-se a 
l’estudi i recerca de solucions financeres més que a les 
esportives. En l’intercanvi d’opinions entre els assistents i 
els ponents es comentaren aspectes com la gestió, la rela-
ció jugadors-clubs, la formació i les famílies, i el canvi tan 
gran de mentalitat que en pocs anys ha sofert la pràctica 
esportiva, i em concret el basquetbol. 
Per finalitzar l’acte intervingué primer el Sr. Joan López, 
President de l’ACEB, que tornà a recordar la personalitat 
de l’Albert, la seva intensa relació personal amb ell i les 
innumerables propostes que portà a terme en el si de 
l’Associació i del bàsquet en general. I ja per acabar, el Sr. 
Fa, recordà les moltes i variades aportacions de l’Albert i 
explicà vivències personals, i la confiança que l’Albert di-
posità en ell. 
En resum, unes ponències i 
u ne s  i nte rve nci ons 
d’altíssim nivell, com recla-
mava la persona de l’Albert, 
en record del qual es cele-
bra i es continuarà cele-
brant aquest Fòrum. 

Fa 80 anys... 
El gener de 1933 l’Agrupació de Basquetbol de Catalunya, una entitat formada, exclusivament, 

per a organitzar un torneig de basquetbol entre els clubs i penyes més populars de Catalunya, 
encetà el seu primer campionat. La seva intenció no era la del lucre ja que, prorratejava les des-

peses entre els participants. El primer campió fou l’equip de la Biblioteca Pública Montgat, em-
brió del que seria, anys més tard, l’U.E. MONTGAT. 
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“Castelldefels ja és la Ciutat del Bàsquet Català 2013...” 
 
Després de l'acte de clo-
enda i relleu de dimarts 
22 de gener, a Terrassa, 
ara és el moment de 
'Castelldefels, Ciutat del 
Bàsquet Català 2013'. 
 
 
Fins el present les ciu-

tats designades com a "Ciutat del Bàsquet Català" han es-
tat: Lleida 2000, Girona 2001, Mataró 2002, Tarragona 
2003, L'Hospitalet 2004, Badalona  
 

 
 
2005, Manresa 2006, Castellar 2007 , Sitges 2008, Blanes 
2009, Tortosa 2010, Vic 2011 i Terrassa 2012. Durant 
l’any 2013, la Ciutat del Bàsquet Català serà la de Caste-
lldefels. Properament publicarem el calendari d'esdeveni-
ments, amb l'acte d'inauguració com a primer, i un bon 
grapat d'activitats que n'estan preparant. 

Relleu de la Ciutat del Bàsquet Català...” 
Dimarts 22 de gener, a la 
Casa Alegre de Sagrera, 
s'escenificà el relleu de 
la 'Ciutat del Bàsquet 
Català', de Terrassa a 
Castelldefels. 
A les 19 hores, començà 
l'acte, conduït pel Sr. 
Jordi Martín, Director 

del projecte 'Terrassa, Ciutat del Bàsquet Català, 2012', 
qui donà la benvinguda als assistents i agraí la seva pre-
sència. Seguidament, presentaren un vídeo amb un recull 
de les més de 50 activitats que han conformat les de la 
'Ciutat del Bàsquet Català' del 2012. 
En arribar el torn dels parlaments, el Coordinador d'Es-
ports de la Diputació de Barcelona, Sr. Daniel Laga, va des-
tacar la bona feina de la Fundació, per fer possible un es-
deveniment d'aquest tipus. 
El seguí el President de la Fundació, Sr. Joan Fa, qui felicità 
Terrassa per tota la feina feta i el nivell demostrat, que ha 
deixat el llistó ben alt per a la següent seu de la 'Ciutat del 
Bàsquet Català'. A més, destacà la col·laboració i contribu-
ció entre les diferents administracions i entitats, que han 
desembocat en l'èxit de l'esdeveniment. I, que aquest ha 
de ser el tarannà a manifestar, més en una si-
tuació com l'actual de crisi desbocada, on la 
il·lusió i l'empènyer tots junts en un mateixa 
direcció, serà la que ens durà a bon port. En 
acabar el seu parlament, la Fundació, de mans 
del seu President, reconegué cinc persones 
com a 'Històrics del Bàsquet Català', per la se-
va llarga trajectòria de servei al nostre esport, 
des de qualsevol de les seves vessants. 

Els guardonats van ser : 
Sr. Joan Cortés Ferrer, 

Sr. Joaquim Creus Mir, 
Sr. Jesús Martínez Gar-

cía, Sra. Encarnació 
Montoro Lucas i Sr. Se-

veriano Peñarroya Mu-
llor. 

Seguiren els reconeixe-
ments, amb el lliurament 
del trofeu 'Cistella de Préssecs', a la Comissió Organitza-
dora, representada pel Regidor d'Esports de l'Ajuntament 
de Terrassa, Sr. Alfredo Vega i a l'Ajuntament de Terrassa, 
representat per l'Alcalde, Sr. Jordi Ballart. 
Per acabar, l'Alcalde de Terrassa lliurà a l'Alcalde de Cas-
telldefels, amb el President de la Fundació com a notari, el 
quadre de la nova 'Ciutat del Bàsquet Català'. Arribà el 
torn de parlament de l'Alcalde de Castelldefels, Sr. Manuel 
Reyes, qui felicità Terrassa per tota la feina feta i desitjà 
que, quan acabi el 2013, puguin estar tant satisfets com ho 
han d'estar els components de 'Terrassa, Ciutat del Bàs-
quet Català 2012'. Tancà l'acte l'amfitrió, Sr. Jordi Ballart, 
fent un reconeixement a la bona tasca realitzada per la 
ciutat, agraint la presència als assistents i desitjant èxits a 
Castelldefels. 

A l'acte assistiren diversos represen-
tants de la Diputació de Barcelona, de 
les Corporacions Municipals de les 
ciutats de Terrassa i Castelldefels, de 
les comissions organitzadores de 
Terrassa i Castelldefels, Patrons de la 
Fundació i públic en general. 
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